
  موزه سینمای ایران به مناسبت زادروز 
رضا کیانیان، بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون 
را  هنرمند  این  از گفت وگوی  بخش هایی 
منتشر کرده است. موزه سینمای ایران در ادامه 
انتشار سلسله برنامه های تاریخ شفاهی خود 
به مناسبت زادروز رضا کیانیان بازیگر سینما، 
تئاتر و تلویزیون بخش هایی از گفت وگوی 
این هنرمند را منتشر کرده است که در زیر 
می خوانید. رضا کیانیان درباره فیلم »باغ 
فردوس ۵ بعدازظهر« ساخته سیامک شایقی، 
گفت: این فیلم قصه عاشقانه ای داشت و با 
اینکه تاثیرگذار بود مخاطب را نیز با خود همراه 
می کرد. وی ادامه داد: بعد از اکران فیلم از 
برخوردهایی که خانم ها با من داشتند متوجه 
شدم آن را دوست داشتند ضمن اینکه در 
گیشه نیز فروش خوبی داشت و مورد توجه 
قرار گرفت. یادم می آید به آقای شایقی گفتم 
دیالوگ های شخصیتی که قرار است من بازی 
کنم که نقش یک آقای دکتر بود را کم کند. او 
دلیلش را پرسید و من گفتم این کار یک تجربه 
برای من است تا بتوانم فیلمی را در سکوت بازی 
کنم و در عین حال برای خود آقای شایقی 
هم که به دنبال سکوت می گشت، خوب بود. 
کیانیان با بیان اینکه »باغ فردوس ۵ بعدازظهر« 
بسیار مورد توجه جوان ها قرار گرفت، بیان 
کرد: خوشبختانه آقای شایقی پیشنهاد من را 
پذیرفت و دیالوگ هایم را کم کرد تا جایی که 
گاهی به یک نگاه و اشاره بسنده می کردم. این 

فیلم همچنین با هیجان نیز همراه بود زیرا در 
جایی دختر می خواست خودکشی کند و دکتر 
چندین طبقه را می دوید تا به او برسد که خود را 
از ساختمان به پایین پرت نکند و این یک هیجان 
بود که مخاطب آن را دوست داشت همچنین فرار 
از عشق و مثلث عشقی همه از جمله مواردی بود 
که تماشاگر را جذب می کرد. وی مطرح کرد: از 
سیامک شایقی خاطره بدی ندارم، روی کارش 
بسیار متعصب بود و سر صحنه عصبانی می شد 
اما عصبانیتش برای بهتر شدن کار بود. کیانیان 
در ادامه بیان کرد: همیشه دوست داشتم کمدی 
کار کنم اما کمدی هایی را دوست دارم که بیشتر 
موقعیت هایی کمیک داشته باشد که یک تجربه 
با آقای فرمان آرا در فیلم »دلم می خواد« داشتم 
که درواقع همان نوع کمدی بود که من دوست 

داشتم. وی با بیان اینکه علاقه مند به کار کردن 
با کارگردان های جوان است، اظهارکرد: کار 
با کارگردان های جوان را دوست دارم به دلیل 
اینکه من معتقدم سینما برای آنها است اما به 
هرحال یک مواردی هم مُد می شود. به عنوان 
مثال، تعدادی بازیگر جدید می آیند و افرادی هم 
به عنوان نابازیگر وارد سینما می شوند اما چهره 
خوبی دارند تا آنجا که مردم و دوربین هم آنها را 
دوست دارد. کیانیان توضیح داد: همچنین در 
سن و سال من هم افرادی وارد سینما می شوند 
که قبلا بازی نکردند اما چهره و بازی خوبی دارند 
و تماشاگر هم آنها را دوست دارد که به نظر من 
اتفاق خوبی است و من نه تنها نسبت به این 
موضوع جبهه گیری ندارم بلکه آغوشم هم برای 

کارکردن با جوان ها باز است.
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 شبکه آی فیلم برنامه شبانه ای را تدارک دیده 
که این روزها تصویربرداری می شود؛ »برد برد« 
را قرار است یک بازیگر پیشکسوت اجرا کند. 
مسابقه تلویزیونی »برد برد« به تهیه کنندگی 
محسن کرمی و کارگردانی مسعود عسکری 
در حال تصویربرداری است؛ اولین قسمت آن 
از روز پنجشنبه اول تیرماه حوالی ساعت 21 
روی آنتن شبکه آی فیلم خواهد رفت. یکی از 
نکات جالب در این خبر، اجرای رضا توکلی، 
بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون است که 
این روزها کمتر از او در قاب تلویزیون و یا آثار 
سینمایی کمتر بازی دیده می شود. »برد برد« 
به گونه ای طراحی شده که هم شرکت کنندگان 
داخل استودیو و هم طراح سوال ها که همان 

مخاطبان در منزل  هستند نیز سهمی از جوایز 
مسابقه خواهند داشت. در واقع طی فراخوانی 
که از ماه گذشته از شبکه آی فیلم پخش شده، 
مخاطبان برای طراحی سوال های »برد برد« 
می توانند بدون هیچ گونه محدودیتی و به هر 
تعداد که تمایل دارند برای برنامه سوال طرح 

کنند. تمامی این سوال ها پس از بررسی توسط 
سازندگان برنامه به سه دسته آسان، متوسط و 
دشوار تقسیم می شوند و در قسمت های مختلف 
مسابقه از شرکت کنندگان پرسیده خواهد شد. 
در صورتی که شرکت کننده ای موفق نشود 
پاسخ درست هر سوال را ارائه دهد نیمی از جایزه 
سوال، به طراح آن اهدا می شود. »برد برد« به 
سفارش گروه هنری شبکه آی فیلم تهیه و 
تولید می شود. زمان پخش این مسابقه روز های 
پنجشنبه و جمعه حوالی ساعت 21 خواهد بود. 
توکلی در گفت وگویی با »تسنیم« جمله کوتاهی 
را مطرح کرد که اجرای کار هرکسی نیست. 
ویژگی های خودش را می خواهد امیدوارم که 
توانسته باشم گوشه ای از این کار سخت را ارائه 
دهم. من عاشق ملت ایرانم و دوست دارم 
چه با سریال و چه با برنامه بتوانم برایشان 

اوقات مفرحی را بسازم.

رضا توکلی مجری تلویزیون شد 

پاک نیت بازیگر 
»رستگاری« شد

خواننده پیشکسوت 
موسیقی درگذشت

نخستینرویدادملی»همنوشت«
 برنامه های نخستین رویداد »هم نوشت« 
گردهمایی فعالان صنعت نوشت افزار ایران 
صنعت  فعالان  گردهمایی  در  شد.  اعلام 
نوشت افزار ایرآن که یکم تیرماه، همزمان 
با هشتمین نمایشگاه تخصصی نوشت افزار 
)ایران پنکس( در محل نمایشگاه های بین المللی 
شهر آفتاب برگزار خواهد شد، توزیع کنندگان، 
فروشگاه داران، طراحان، تولیدکنندگان صنعت 
و نهاد های مختلف مرتبط با این صنعت حضور 
خواهند داشت. بر اساس اعلام دبیرخانه نخستین 
رویداد هم نوشت، رونمایی از سند راهبردی 
صنعت نوشت افزار با حضور وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، پنل تخصصی »نوآوری در نوشت افزار، 
حال و آینده« با حضور تولیدکنندگان و فعالان 
جدیدترین  از  رونمایی  صنعت،  پیشروی 
محصولات صنعت و تجلیل از پیشکسوتان و 
فعالان برتر، از جمله برنامه های این رویداد 
خواهد بود. قرار است گردهمایی فعالان صنعت 
نوشت افزار ایرانی، با حضور فعالان این صنعت 
و با هدف هم افزایی، هم اندیشی، اثربخشی و 
هدایت عمیق تر فنی و محتوایی به صورت سالانه 

برگزار شود.

 مدیرکل دفتر فیلمنامه صداوسیما:
دوستداریم»پایتخت«و»روزی

روزگاری«راادامهدهیم
 مدیرکل دفتر فیلمنامه صداوسیما درباره 
سیاست دنباله سازی در تلویزیون گفت: خیلی 
دلمان می خواهد 2 سریال »روزی روزگاری« 
و »پایتخت« را ادامه بدهیم. حسین اسدی زاده 
در گفت وگو با »ایرنا«، افزود: گروه نگارش 
سریال »پایتخت« پیش من نیامده اند و هنوز 
با هم درباره ادامه اش حرف نزده ایم. من خودم 
مجموعه سریال »پایتخت« را دوست دارم. 
آقای جلیلی، قائم مقام رئیس سازمان صداوسیما 
در امور فرهنگی هم مکرر گفته اند »پایتخت« 
الگوی فیلمنامه نویسی است. چون به واقعیت 
زندگی مردم نزدیک است. وی در پاسخ به این 
سوال که چه زمانی مذاکرات با گروه »پایتخت« 
انجام می شود؛ اظهار داشت: ما الان در مرحله 
دعوت همگانی هستیم و دوست داریم تک تک 
فیلمنامه نویسان بیایند و طرح های شان را به ما 
بدهند. وی با اعلام این خبر که با راه اندازی دفتر 
فیلمنامه صداوسیما، شوراهای چندگانه حذف 
شده است، ادامه داد: شورای بررسی اولیه و ثانویه 
و میانی حذف شده و الان اصلا شورایی وجود 
ندارد. ناظرها را با نویسنده ها همراه کرده ایم که 
هر نکته ای دارند بگویند. نویسنده ها می توانند 
به صورت آنلاین )برخط( با ناظر در ارتباط باشند. 
خود بنده هفته ای یکبار با نویسنده ها حرف 

می زنم تا ببینم چه مساله ای دارند.

 محمود پاک نیت قرار است 
ویژه  »رستگاری«  سریال  در 
ماه رمضان تلویزیون، به ایفای 
نقش بپردازد. چند روز پیش 
آغاز  زمان  درباره  اطلاعاتی 
تولید سریال »رستگاری« اثر 
جدید مسعود ده نمکی منتشر 
شد. او قرار است این سریال را 
در 30 قسمت تهیه و برای ایام 
ماه مبارک رمضان روانه آنتن 
رسانه ملی کند. در این سریال 
که بیش از 20 بازیگر صاحبنام 
محمود  می کنند،  نقش  ایفای 
پاک نیت بازیگر پیشکسوت نیز 
ایفای نقش می کند. چند روز قبل 
مختار سائقی، قرار است در این 

سریال نقش منفی داشته باشد. 

خواننده  ناصح پور،   . . . نصرا  
پیشکسوت موسیقی که به دلیل 
بیمارستان  در  مغزی  عارضه 
 ۸3 سن  در  بود  شده  بستری 
سالگی درگذشت. مراسم تشییع 
پیکر این خواننده پیشکسوت روز 
چهارشنبه، 31 خرداد ماه، ساعت 
9و30 دقیقه صبح از مقابل خانه 
هنرمندان ایران برگزار می شود 
و پیکر وی در قطعه هنرمندان 
بهشت زهرا)س( به خاک سپرده 
خواهد شد. نصرا... ناصح پور در سال 
1319 در اردبیل، به دنیا آمد و از 
همان دوران کودکی، در خانواده ای 

موسیقی شناس پرورش یافت. 

 کارگردان انیمیشن مطرح کرد
»قطاردراتاقخواب«بهسرانجامرسید

 رضا ارجنگی، کارگردان انیمیشن از ساخت انیمیشن کوتاه 
»قطار در اتاق خواب« با تکنیک 3 بعدی خبر داد. رضا ارجنگی 
در گفت وگو با »مهر« درباره جدیدترین فعالیت های خود گفت: 
»قطار در اتاق خواب« انیمیشنی با تکنیک ساخت 3 بعدی 
تولید مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی است 
که داستان تداخل زندگی شخصی با کار یک هنرمند را روایت 
می کند. وی ادامه داد: این اثر درباره یک کارگردان انیمیشن ساز 
است که داستان زندگی خودش با داستان انیمیشنی که در 
حال ساخت آن است تداخل پیدا می کند. محل کار انیماتور این 
داستان با کارگاهش یکی است و در اتاق خوابش کار هم می کند. 
این کارگردان درباره علت علاقه اش به ساخت چنین موضوعی 
بیان داشت: من خودم انیمیشن ساز هستم و همواره در جایگاه 
شخصیت اصلی انیمیشن »قطار در اتاق خواب« بوده ام. بسیاری 
از زمان ها موضوع کارم با قصه زندگی ام تداخل پیدا می کرد و 
هنگام ساخت اثر این تداخل از جلوی چشمانم رد می شد. یعنی 
شاید بتوان گفت که موضوع اثر برآمده از زیست شخصی خود من 
است. به هر حال هنرمند برای ساخت اثر از همه وقایع اطرافش 
تاثیر می گیرد. ارجنگی درباره تکنیک ساخت »قطار در اتاق 
خواب« مطرح کرد: این انیمیشن با تکنیک سه بعدی ساخته 
شده است. باید بگویم که من 2۵ سال است که کار 3 بعدی انجام 
می دهم و درواقع بعد از ادامه تحصیل در رشته کامپیوتر بود که 
کار با تکنیک 3 بعدی توجهم را جلب کرد اما مسئله و دغدغه 
من خود حوزه انیمیشن است و اینکه کار با چه تکنیکی ساخته 
می شود خیلی هم برایم ملاک نیست. این انیمیشن ساز درباره 
آخرین وضعیت از ساخت انیمیشن »قطار در اتاق خواب« گفت: 
در حال حاضر مرحله انیمیت کردن اثر ادامه دارد و سه انیماتور 
مشغول کار هستند. کارهایی که با تکنیک سه بعدی ساخته 
می شوند، نیازمند به گروه و کار گروهی هستند و به همین دلیل 
مشکلات اقتصادی و تورمی در این حوزه ایجاد چالش می کنند و 
کار کردن سخت می شود. چالش های اقتصادی در ساخت اثر مانع 
ایجاد می کنند و شرایط هر روز سخت تر می شود. هیچ انیماتوری 
هم با قیمت های پایین حاضر به کار کردن نیست. ارجنگی در 
پایان درباره همکاری با مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی 
و پویانمایی اظهار کرد: باید بگویم که از این همکاری بسیار 
راضی هستم. مرکز گسترش، سازمانی است که همواره بدون 
چشم داشت به فیلمسازها کمک می کند و حتی قراردادهایش 
همیشه به نفع هنرمندان تنظیم می شود. بسیاری از اوقات 
هنرمندان به مرکز گزارش کارکرد هم نمی دهند اما مرکز 

گسترش با صبوری به حمایت خود ادامه می دهد. 

رضا کیانیان:

دوست دارم فیلم کمدی بازی کنم


